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Аннотация: К качеству комбикормов для аквакультуры предъявляются особые требования. Главным 

лимитирующим фактором развития аквакультуры в России и в мире является нехватка недорогих, 

эффективных биотехнологий, технических средств и экологичных кормов. В отличие от аналогичной 

продукции для сельскохозяйственных животных, комбикорма для рыб должны содержать повышенный 

уровень протеина, липидов, обменной энергии и витаминов, а также быть устойчивыми в агрессивной водной 

среде, обладая хорошей водостойкостью и низкой крошимостью. Другой проблемой отрасли является 

ощутимый дефицит качественной рыбной и мясокостной муки, а также дефицит ключевого компонента 

стартовых кормов – протеина высокой степени усваиваемости. В связи с этими данными в отрасли имеется 

необходимость в производстве отечественных кормов и кормовых ингредиентов для объектов аквакультуры. 
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Studying the Process of Extruding the Feeds with Adding the Alternative Source Proteins 

Abstract: There are special requirements to the quality of feeds for aquaculture. The main deterrents in development 

of aquaculture in Russia and in the world are the lack of inexpensive, efficient biotechnologies, as well as technical 

means and environmentally friendly feeds. Unlike similar products for farm animals, the feeds for fish must contain 

the increased levels of protein, lipids, metabolizable energy and vitamins, as well as be resistant to the aggressive 

aquatic environment due to good water resistance and low crumbleability. Another problem existing in the industry is 

significant shortage of the high-quality fish and meat-and-bone meal, as well as deficit of the highly digestible 

protein – the key component of the starter feeds. According to the above data, there is a need for localized 

manufacturing of feeds and feed ingredients for the aquaculture industry facilities. 


